
 
Ryhmävaltuustoaloite kuntalaiskyselystä 
 
Kaupunginvaltuusto 19.02.2024 § 15  
  
 

Seppo Tamminen luki valtuustossa perussuomalaisten valtuustoaloitteen. 
 
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut sekä viranhaltiat ja muut kokousta 
seuraavat vieraat! 
 
Sanotaan julkisesti, että päätäntä kaupungissamme on ollut aina avointa ja 
läpinäkyvää. Onko se ollut sitä kaupunkilaisten silmin katsottuna? 
 
Minkälaisena kaupunkilaiset näkevät päätöksenteon avoimuuden sekä 
läpinäkyvyyden nykytilanteen, ovatko ne parantuneet vai heikentyneet 
menneistä vuosista.  
 
Perussuomalaiset valtuustoryhmä esittää kaupunkia tekemään 
kuntalaiskyselyn edelle mainitusta aiheesta. Tarkasteluajaksi voisi olla 
vaikka esim. nykyinen ja kaksi edellistä valtuustokautta.  
 
Valtuustoaloitteen ovat allekirjoittaneet Seppo Tamminen, Marko Kuronen, 
Sari Päivärinta ja Jari Mäkinen. 
 
Valtuustoaloite liitteenä.  
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. 

 
Kaupunginhallitus 04.03.2024 § 62  
  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
talouspäällikkö Hanna-Maija Oksanen 
hanna-maija.oksanen(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 728 8651 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen johtoryhmän 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 18.11.2024       
1831/00.01.03/2024    
 

Mänttä-Vilppulassa toteutettiin strategian mukaisesti kuntalaiskysely 
helmikuussa 2024. Kyselyn tavoitteena oli kartoittaa asukkaiden 
tuntemusta viihtyisyydestä, turvallisuudesta, osallisuudesta sekä 
tyytyväisyyttä palveluihin. Kuntalaiskyselyllä mitattiin ajankohtaisesti sen 
hetkistä arviota palveluista. Kyselyssa pyydettiin arvioimaan palveluja 
viimeisen 12 kuukauden perusteella. 



Kysely on tarkoitus toteuttaa jatkossa säännöllisesti ja tuloksia käytetään 
toiminnan kehittämiseen, palvelujen saatavuuden arviointiin sekä 
hyödynnetään neuvotteluissa yhteistyötahojen kanssa. 
 
Ensimmäiseen kuntalaiskyselyyn vastasi 186 kaupunkilaista tai vapaa-
ajanasukasta. Vastaajista suurin osa oli 45-vuotiaita työelämässä tai 
eläkkeellä olevia taajamassa asuvia. Kehittämiskohteina kyselyssä nousi 
katujen ja yleisten alueiden ylläpito, viestintä sekä positiiviseen 
kuntakuvaan ja yhtenäisyyteen panostaminen. 
 
Kuntalaiskyselyä voidaan täydentää ajankohtaislla teemoilla ja aiheilla aina 
vuosittain. Kyselyyn voidaan myös liittää valtuustoaloitteessa esitetty 
tarkastelun kohde; päätöksenteon avoimuus.  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää, että kuntalaiskyselyssä 2025 nostetaan esiin 
päätöksenteon avoimuus yhtenä arvioitavana kohteena. Kyselypohjana 
hyödynnetään muutoin vuonna 2024 toteutettua kyselyä arvioiden 
vertailtavuuden vuoksi.  
 
Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että aloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös    
 


